
Erhvervsudvalget

Til: Erhvervsministeren

Dato: 19. oktober 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 12
Forslag til lov om ændring af lov om finansiel virksomhed, lov om kapitalmarkeder, lov 
om investeringsforeninger m.v. og forskellige andre love. (Supplering af taksonomiforord-
ningen og ny model for SIFI-udpegning).
Af erhvervsministeren (Simon Kollerup)

Spørgsmål 5
Vil ministeren forklare meningen med en permanent lempelse af reglerne for positionslof-
ter for råvarederivater? Ifølge EU er hensigten med lempelsen at forbedre likviditeten 
på markederne for afledte finansielle instrumenter i kølvandet på Covid-19-krisen. Men 
hvorfor gør man så ikke lempelsen midlertidig? Positionslofterne er jo blevet indført med 
henblik på at værne sig mod prismanipulation. Er den risiko blevet mindre?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Rune.Lund@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Anni Matthiesen
formand
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